

ထူၣ်စုညါလၢအလီၤလးတဘိ (၂) THE MYSTERY OF THE CROSS - PART (2)

တၢ်မၤလိလၢအပူၤကွၢ်တခါလၢအမ့ၢ်ထူၣ်စုညါလၢအလီၤလးတဘိ (၁)အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆုံစံးဘၣ် ပုၤလၢလံာ်ယိၤဟၣ် ၁၂:၃၂ န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ “ယဲဒၣ်အံၤ, ယမ့ၢ်ဘၣ်ယုၣ်ထီၣ်ယသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချာဒီး, ယမိၤယိၤပုၤခဲလၢာ်ဆူယအိၣ်လီၤ.” န့ၣ်အခိပညါမ့ၢ်, ပကစၢ်ခရံၣ် ကဟ့ၣ်ပုၤတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဘျီအစ့ၤန့ၣ် ကအဲၣ်ဒီးစံးဘၣ် ပုၤလၢ လံာ်မၤကူး ၁၀:၄၅ “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤကညိဖိခွါအံၤ, တဟဲဘၣ်ဝဲဒ်သိးပုၤကမၤအီၤလၢ အခုအပူၤအတၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သိးအကမၤအခုအပူၤအတၢ်မၤ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ပုၤကညိအါကအပူၤလီၤ.” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢပုၤအါကန့ၣ်အခိပညါမ့ၢ်ဒ်ပုၤခဲလၢာ်ဒီး ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ် တံၤမသး ၂:၅-၆ န့ၣ်စံးဘၣ်ပုၤ

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤယွၤအိၣ်ဝဲတက, ဒီးလၢယွၤဒီးပုၤကညိအဘၣ်စၢန့ၣ်ပုၤအိၣ်ဝဲတကလီၤ.
အဝဲဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤကညိ ယုၣ်ရှုးခရံၣ်တက, လၢအဟ့ၣ်လီၤဒၣ်အသးလၢ
တၢ်ပုၤက့ၤပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်, လၢအကဘၣ်အုၣ်အသးဖဲ အမ့ၢ်အ လါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”**

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ တၢ်ပုၤက့ၤပုၤအလုၢ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်လၢ စီၤအၤဒၣ်လၢအပာ်လီၤတ့ၢ်လံာ်ပုၤလၢ တၢ်သံတၢ်ပုၤအပူၤတကန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်ဃးလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်စီဆုံအဆၢလၢအမ့ၢ်ဝဲ, ၁ကရံၣ်သး ၁၅:၂၁-၂၂ န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်တၢ်သံအိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညိဒီး, တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၤလၢ
တၢ်သံအိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညိ စ့ၢ်ကီးလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်ပုၤခဲလၢာ်သံဝဲလၢ
စီၤအၤဒၣ်အပူၤအသိးန့ၣ်ပုၤခဲလၢာ်ကဘၣ်တၢ်မူထီၣ်က့ၤအီၤလၢ ခရံၣ်အပူၤ, ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.”**

ပုၤကညိတကလၢအမ့ၢ် စီၤအၤဒၣ်အပိပုၤခဲလၢာ်လီၤဘၣ်ဆူတၢ်သံအပူၤဘၣ်ဆၣ်, ပုၤတီပုၤလိၤအမ့ၢ် စီၤအၤဒၣ်ခံၣ်တကလၢအတၢ်တူၣ်သံအသးအပိ ပုၤအါကမၤန့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤခရံၣ်အပူၤဒ်န့ၣ် အသိးလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤပကစံးလၢ “ပုၤတကအဂီၢ်လၢပုၤတကအဂီၢ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး “သးသမူလၢသးသမူ အဂီၢ်” န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်ထံးဘၣ်ဃးလၢ ပုၤတကလၢတကအဂီၢ်န့ၣ် ကမၤတၢ်ဒ် လဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢလံာ်စီဆုံလၢအမ့ၢ်, ဧၤတြီ ၇:၉-၁၀, န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးမ့ၢ်ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, စီၤလုၤဝဲလၢအဒီးန့ၣ်တၢ်ဆံဆဲၣ်ပူတပူန့ၣ်,
ဟ့ၣ်တၢ်ဆံဆဲၣ်ပူတပူလၢစီၤအၤ ဩဘၣ်အပူၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,
လၢစီၤလကံစဒုးဟဲသကံၢ်အီၤအခါန့ၣ်, အဝဲဒၣ်အိၣ်လၢအဟံၢ်အယီၤဒု အပူၤလီၤ.”**

ကျဲလောအမှတ် တာ်အုန်ကုလ်ခိန်ကုလ်ခိး ပကနုလ်လီဆူကစာ်ယွအတာ်ကျဲလီနု ပကဘန်နုစုာ်ကီးလီ. တာ်လာစီအဒန်အယိ ပုဟီဝိန်ခိန်ဖိခဲလက်ကဘန်ထံပိဒီးတာ်သံအဆာကတီအခါနု တာ်ဂုာ်လာအဖိခိန်သုန် တဖန်ကလာထီပဲလထီနုမုာ်တာ်ပနီတခါလီ.

တာ်လာကစာ်ယွအတာ်မလောအမှတ်တာ်စံပညီလော ပုကညီခဲလက်အဖိခိန်နုမုာ်စုာ်ကီးအိန်ဒီး တာ်တီ တာ်လီနုဘန်ကမုာ်ခါနုပုတနီနီလောအဂီနု တာ်သံကွာ်ကအိန်စုာ်ကီးလီ. ပမံဘန်စံးလာအဖုန်နု တာ်ခဲလက်လဲဒန်အသးဒ်နုလီ. မိာ်ဟံသုန်တဖန်နုလော အဝဲသုန်အဖိမုန်ဖိခွါအဂီနုလောအတအိန်ဖျဲဘန် အခါဒ်နုအဝဲသုန်အိန်ဒီး အတာ်ရဲတုာ်ကျဲဖးဒိန်လော ဖိသုန်တဖန်အဂီလာအမှတ်, ကျဲလောအကထီအဂီ, သိလုန်လာအဝဲသုန်ကဒီးအဂီ, တာ်ကုန်သုကုန်ဘန်လာဖိသုန်တဖန်အဂီနုတမာအဖိသုန်တဖန် အတာ် ဃုထာဝဲဘန်. မုာ်ဒန်ထဲမိာ်ဟံအတာ်သုးတာ်ကျဲနုပထံဘန်လီ. ဒ်နုအသီးပဟံကစာ်ယွလောအမှတ်အတုလီ ပုစုာ်ကီးမုာ်ဒန်တာ်ဒ်နုလီ.

“လံာ်အုဖးစုး ၃:၁၄-၁၅ - လောတာ်နုအယိ ယချးလီယခိန်လာပက စာ်ယုန်ဂုးခရံာ်အဟံအမဲာ်ညါ, လောပုအဒုန်ကီးဒုန်ဒဲး လောမုခိန်ဒီးလာဟီဝိန်ခိန်ချာ, ဘန်တာ်ယုာ်အမံလောအီ” နုလီ.

မုာ်စုာ်ကီးလီ. လောပုဟီဝိန်ခိန်ဖိခဲလက်အဂီနု ကစာ်ယွအိန်ဒီးတာ်လီကမာကမန်အတာ်ရဲတုာ်ကျဲ အိန်စုာ်ကီးလီ. ကစာ်ယွအတာ်လီကမာကမန်အတာ်ရဲတုာ်ကျဲနု ပထံဘန်ဖဲ လံာ်ရိမု ၈:၂၁ နုလီ.

“အဂုာ်ဒ်အံ, တာ်ဘန်တုဒန်လဲာ်နု ကထုန်ဖျးဒီးတာ်အုန်တာ်ကျဲအတာ်ကဲကုာ်, ဒီးကလဲနုဆူယွ အဖိတဖန်အတာ်ထုန်ဖျးအလာကပီအပူလီ.”

တာ်ရဲတုာ်ကျဲတခါအံမုာ်ဒန် ပဟံကစာ်အတာ်ဃုထာအဘုန်အစုန်လာအမှတ် အဖိခွါအိန်တဂယီလာ အမှတ်တုာ်သံခိန်ဆါအသးလာ သုန်ဖျာန်ထုန်စုညါနုလီ. ကစာ်ယွအဖိသုန်တဖန်လာအမနုတာ်သဘျအလီ လးသုန်တဖန်နု မုာ်ဒန်ကစာ်ယွအတာ်အုန်ကုလ်ခိန်ကုလ်လာတာ်ဒဲးဘးဒီးတာ်သံနုလီ. မုာ်ဒန်တာ်ဟဲစိာ်တခါ လောကစာ်ယွဟုန်လီ. တာ်ဟဲစိာ်ဒ်လဲာ်နု ပထံဘန်ဖဲလံာ်စီဆုအဆာဖိတဆာလာအမှတ် (၁တံမသး ၂:၄) နုလီ.

“အဝဲဒန်နုဆာဝဲလာပုကညီခဲလက်ကတုလာတာ်အုန်ကုလ်ခိန်ကုအီ, ဒီးကသုန်ညါထီတာ်မုာ်တာ်တီ နုလီ.”

လံာ်စီဆုဖိတဆာအံ မုာ်ဒန်ကစာ်ယွအတာ်ဘန်အသးလီ. ကစာ်ယွအတာ်ဘန်အသးနုမုာ်မနု တဖန်လဲာ်. ပုအါတကုာ်စံးဝဲဒန်, တာ်လာ “ပုကညီခဲလက်ကတုလာတာ်အုန်ကုလ်ခိန်ကုအဂီ” နုအဝဲသုန်ဟုန် တာ်အခိပညီမုာ်ဝဲ “ပုခဲလက်ကလဲထီဆူမုခိန်ဘီမုာ်” လီ. ပမုာ်ဟံးနုအခိပညီဒ်နုဒီး ပကထံဘန်ပုခဲ လက်လာအအိန်လာတာ်သကဲးပဝးလာ အတဂုအပူနုကဘန်တာ်ကီးအီဆူမုခိန်ဘီမုာ်နု ကမုာ်ဒန်တာ်လီနု တခါလီ. အခိပညီနု တမုာ်ဘန်ဒ်နုအယိ, ကအိန်ဒ်အဂါတခါနု ပကထံဘန်လီ.

ဘဉ်းလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါဆိဘဉ်ဆဉ်, ပတၢ်သ့ၣ်ညါတခါအံၤကမ့ၢ် တၢ်လၢကဖိကယၢန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်သ့ၣ်ညါတခါအံၤဘဉ်မနုၤတလဲၤထီၣ်ဘးဆူတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤန့ၣ်လဲၣ်. ဘဉ်မနုၤ ဝၣ်လ့ၣ်ခိၣ်သဉ်အသးလဲၣ်. တၢတဘီၤလၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘဉ်အသးန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် **“အဝဲဒၣ်ဆာဝဲလၢပုၤ ကညီခဲလၢကတုၤတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအီၤ”** န့ၣ်အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. လံာ်စီဆုံတဆာအဲၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်လၢ ပုၤကညီခဲလၢကတုၤတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလီၤ. ပုၤကညီခဲလၢလၢအအိၣ်လၢတၢ်သံအစုပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီးလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဖိပုၤခဲလၢကဂဲၤသမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဃု ထၢတၢ်အဘျဉ်အစ့ၤလီၤ. ဘဉ်းလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲလံာ်စီဆုံဖိလၢအမ့ၢ်, လံာ်မၤတၢ် ၂၄:၁၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယအိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်လၢဘဉ်းဒီးယွၤလၢအဝဲသ့ၣ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲအၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤ, လၢပုၤသံအတီမ့ၢ် ဂ့ၤ, တတီဘဉ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကဂဲၤဆာထၢၣ်က့ၤလီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အရ့ဒိၣ်တဖၣ်လၢ, ပုၤခဲလၢလၢအသံတ့ၢ်ပာ်ဝဲတဖၣ်, ကမူထီၣ် ဂဲၤထီၣ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခီပညီန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်သိၣ် တၢ်သီလၢအဘဉ်းဒီး တၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဂီၢ်န့ၣ်, လၢတၢ်ဘျဉ်တၢ်ဘါအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တအိၣ် ဘဉ်ဝဲဘဉ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢလံာ်စီဆုံစံးဘဉ်ပုၤဘဉ်း တၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါအံၤလီၤ. တၢ်ဘါလၢအ ဂုၤအဂၤတဖၣ်န့ၣ် စံးဝဲလၢပုၤမ့ၢ်သံသဒၣ်ဘဉ်ဆဉ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်က့ၤလိၣ်အထီၣ်အသးဆူ တၢ်မူအသီလၢအမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဖျဉ်က့ၤဆူညါတဘျီခိၣ်ဖျိလၢ မိၢ်တဂၤအအါလီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးပထံၣ်ဘဉ်လၢပဒီပုၤဝဲၣ်ပုၤဟ့ၣ်ဒုၣ်ဒီး ပုၤလံာ်သူတဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ အကကဲထီၣ်က့ၤတၢ်သးသမူအသီလၢအဝဲသ့ၣ်ဖဲဒၣ်မၤန့ၢ် တၢ်ဘျဉ်တၢ်တီၤအသိးလီၤ. မ့ၢ်ပဝဲဒၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိဒီး ပဒီပုၤဝဲၣ်မူၣ်စလ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် နဝဲလၢ, ပုၤမ့ၢ်သံဒီး အဝဲသ့ၣ်နီၣ်သးအသးသမူန့ၣ် လဲၤအိၣ်ဘဉ်လၢပရဒံးစူးတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်အလီၤလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်လံာ်စီဆုံစံးဘဉ်ပုၤ လၢအဘဉ်းဒီးတၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖိခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တခါဒီး တခါတဘဉ်လီၤဘဉ်စး အသးဘဉ်. တလီၤပလိာ်အသးဘဉ်.

တၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအကဟ့ၣ်ကညီဘဉ်းဒီး ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလၢအသံတ့ၢ် တဖၣ်န့ၣ်ကန့ၢ်ဘဉ်က့ၤတၢ်မူဒီး ကဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအသံတ့ၢ်ပာ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ကမူထီၣ်က့ၤဒ်သိးဒၣ်တချးလၢထံၣ်ဘဉ်တၢ်သံအဆာကတီၢ် အသိးကပုၤဒီးအနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သးခံမံၤခံကတြာတကးဒံးဘဉ်, ကအိၣ်ဒီးသးလၢဖဲတချးသံဒံးဘဉ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကဟ့ၣ်ကညီအဖိလီၤ. အဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၤလးဖးဒိၣ်လၢပနာ်အီၤတသ့ ဘဉ်ဆဉ်ကစၢ်ယွၤမၤတ့ၢ်ဝဲလံန့ၣ်လီၤ. ပုၤသးပုၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ပုၤသးစၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ပုၤဖိသဉ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ဖဲအဝဲသ့ၣ်ထံၣ်ဒီးတၢ်သံ အခါန့ၣ်အသိးမ့ၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်အခါန့ၣ် ကဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤဒၣ်ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. ပုၤဖိသဉ်လၢ အအိၣ်ဒီးအမိၢ်အန့ၢ်ထံဘဉ်စ့ၢ်ကီးကဂဲၤဆာထၢၣ်ဒံးန့ၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

တၢ်လၢပုၤဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလံာ်မ့ၢ်ဖျဉ်တခါအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လၢပုၤဟ့ၣ်လ့ၣ်ဖိအပၤလံး အကျိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လၢအမ့ၢ် (Anastasis) ဒီးအခီပညီမ့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး,

ဂဲဆာထာ်ကုဒ်လၢညါအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်ကုဒ်တခါအံၤ တမ့ၢ်ထဲလၢအသးသမူအဂီၢ် တခါဘၣ်. တၢ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်ကုဒ်အဂီၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ထဲလၢကစၢ်ယွၤမၤတၢ်လီၤလးလၢပုၤကညီအဂီၢ်တကး ဒံးဘၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ဒံးသိးစီၤအၤဒၣ်တချးလီၤဘၣ်ဆူတၢ်လုပစီအခါ, ပုၤဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤ, တၢ်စီတၢ်ဆ့အသိးန့ၣ် လီၤ.

ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးစံးဘၣ်ပုၤတီတီလီၤလီၤလၢအဘၣ်ဃးဒီးပုၤသံသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ် ကုဒ်အဂီၢ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်စီဆ့အဆာဖိလၢအမ့ၢ် လံာ်ယိၤဟၣ် ၅:၂၈ န့ၣ်လီၤ.

“သုတကမာကမၢ်လၢတၢ်အံၤအယိတဂုၤ. အဂ့ၢ်ဒံးအံၤ, အဆာကတီၢ်တဲဝဲ, လၢကယိၤပုၤအိၣ်လၢတၢ် သ့ၣ်ခိၣ်အပူၤခဲလၢာ်န့ၣ်, ကနီၤဟူအကလုာ်သီၣ်, ဒီးကဟဲကုၤထီၣ်ဝဲ” လီၤ.

လံာ်စီဆ့ဖိတဆာအံၤမ့ၢ်တၢ်လီၤကမာကမၢ်ဒီးပကန့ၣ်အိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကီတၢ်ခဲလၢ ပုၤအါဂုၤအဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ် တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအိၣ်ထံးလီၤ. တကးဒံးဘၣ်လံာ်စီဆ့ဖိတဆာအံၤ စံးဘၣ်ပုၤလၢ ပုၤလၢအသံတ့ၢ် တဖၣ်ကဲဆာထာ်သမူထီၣ်ကုဒ်အမ့ၢ်အနံၤန့ၣ်လီၤ. ခဲကနံၣ်အံၤ, မ့ၢ်လၢစီၤအၤဒၣ်အယိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ် ထံၣ်ဘၣ်တၢ်သံအသိး, လၢကစၢ်ခရံၣ်အယိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်ဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်ကုဒ်န့ၣ် တကးဘၣ်, မ့ၢ်စ့ၢ် ကိးတၢ်ဆာကတီၢ်လၢခံကတၢ်လၢပုၤအါဂုၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်လၢဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂဲဆာထာ်သမူထီၣ်ကုဒ်အဂီၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ထဲလၢလံာ်စီဆ့အသိးတကကျါဘၣ်, လၢလံာ်စီဆ့အလီၤလံာ်တကကျါစ့ၢ်ကိး ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“လံာ်ဝံယရူၤယၤ ၂၆:၁၉ - နပုၤသံန့ၣ်, ကမူထီၣ်, ယပုၤအခိၣ်တဖၣ်ကဲဆာထာ်လီၤ. ဖုသ့ၣ်နီၣ် ထီၣ်ဒီးသးဝံၣ်တၢ် ပုၤလၢအအိၣ်အဆိးလၢဟီၣ်ခိၣ်အကမူၣ်ကျါသ့ၣ်စၢ, အဂ့ၢ်ဒံးအံၤ, ဒိနီၣ်ဖိမံၤဖိအပစီထံ အသိးန့ၣ် မ့ၢ်နပစီထံ, ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကဟ့ၣ်ထီၣ်ကုၤပုၤသံတဖၣ်လီၤ.”

“လံာ်ဝံဒၤနံးယုလး ၁၂:၂ - ဒီးပုၤလၢအမဲဝဲလၢဟီၣ်ခိၣ်အကမူၣ်အကျါအါဂုၤန့ၣ် ကဖုသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် လီၤ. တနီၤနီၤလၢတၢ်မူအထူအယိာ်အဂီၢ်, ဒီးတနီၤနီၤလၢတၢ်မဲာ်ဆုးဒီးတၢ်မၤတရီတပါအီၤ အထူအယိာ် အဂီၢ်လီၤ.”

လံာ်စီဆ့အဆာဖိခဲခါအံၤစံးဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပုၤအါဂုၤကဲဆာထာ်သမူ ထီၣ်ကုၤလၢတၢ်သံအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးလီၤ. “ပုၤခဲလၢာ်ကလဲၤတုၤဆူတၢ်အုၣ်ကုၤခိၣ်ကုၤ အဂီၢ်” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဃုထာကုၤအဘျုးအစ့ၤလၢအမ့ၢ်ပုၤခဲလၢာ်သံလၢ စီၤအၤဒၣ်အယိဘၣ်ဆၣ် ကလဲၤတုၤဆူ တၢ်သမူထီၣ်ကုၤအလီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂုၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးခံဆီတဆီန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်စီဆ့အဆာဖိတဆာလၢအမ့ၢ် “ ၁တံးမသုး ၂:၄” န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲဒၣ်န့ၣ်ဆာဝဲလၢ ပုၤကညီခဲလၢာ်ကတုၤလၢတၢ်အုၣ်ကုၤခိၣ်ကုၤအီၤ, ဒီးကသ့ၣ်ညါထီၣ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်လီၤ.”

“ဒီးကသ့ၣ်ညါထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ” န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၢ်ခံဆိတဆိ လီၤ. ပုၤလၢအမၤတၢ်အာတဖၣ်န့ၣ်, ကဂဲၤဆၢထၢၣ်ဒ်ပုၤမၤတၢ်အာအသိးလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်မူစ့ၢ်ကီး လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ကမၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ကကဲထီၣ်အသးဒီးလဲၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ် စီဆုံအဆၢဖိတဆၢလၢအမ့ၢ်, လံာ်ယိၤဟ့ၣ် ၁၇:၁၇, န့ၣ်လီၤ.

“မၤစီဆုံအိၣ်လၢနတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတက့ၢ်. နကလုၢ်နကထီၣ်န့ၣ်မ့ၢ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တၢ်အလုၢ်အလၢအပုၤဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်, တၢ်ဘၣ်မၤကဆိအိၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအကလုၢ် ကထီၣ်ဒီးအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်သ့ၣ်ဒိၣ်မးလီၤ. လၢကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ကထီၣ်လၢအမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီး တၢ်ဒိကန့ၣ်ယွၤအလုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဆၢပုၤဆူတၢ်စီဆုံန့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလၢအမ့ၢ်, တၢ်ကတိၤလၢအတဂ့ၤ, ပုၤလၢအအဲၣ်လိာ်အသးဒီးတၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ် အိၣ်တဂၤလၢလၢန့ၣ်မ့ၢ်သံဒီး ဖဲအဝဲဒၣ်ဂဲၤဆၢ ထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခါန့ၣ် ကအိၣ်ဒၣ်ဒ်အဖိခိၣ်အသိးလီၤ. အဝဲတမ့ၢ်ပုၤလၢအဂ့ၢ်ဒဲးဘၣ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတခါအံၤ ကဘၣ်လုာ်ဘၢကွံာ်ဘၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်လၢ အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးလၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလၢကစၢ်ယွၤအဃိပုၤခဲလၢာ်ကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဒဲးဘးအကျဲလီၤ. တၢ်စံးပာ်တခါအံၤကပုၤထီၣ်ဒ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ဃးဘးကူာ် ၂:၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ကပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤအလၢကပီၤ ဒ်ထံလုၢ်ဘၢပီၣ်လဲၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.”

ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘ့ၣ်ညါန့ၣ်ကပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤအလၢကပီၤဒ်ပစံးတၢ်အသိး လံာ်စီဆုံတဘျီအံၤအတၢ် ကွဲးလီၤ. ပကကွၢ်ဒဲးဆူလံာ်စီဆုံတဆၢလၢအမ့ၢ်, လံာ်ဝံယဂျါယၤ ၁၁:၉ န့ၣ်လီၤ.

“တမၤအဘၣ်, ဒီးတမၤဟးဂီၤဘၣ်လၢယကစၢ်စီဆုံဒိဖျၢၣ်ညါအလီၤဘၣ်, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ကပုၤ ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤဒ်ထံကျၢ်ဘၢပီၣ်လဲၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်သံကွၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤန့ၣ် ကကဲထီၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်ပုၤအါဂၤအဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဘၣ်ဆၣ် လၢခဲကနံၣ် အံၤပထံၣ်ဘၣ်လၢပမဲာ်ချံထံထံဆးဆးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲလဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤဒိကန့ၣ် တၢ်သ့ၣ်သုၤစၢ, သုထံၣ်ဘၣ်ကစီဒိဇါ. ခဲကနံၣ်အံၤ ပနာ်ဟူဘၣ်ဒီးပသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ပရာပစၢ်ဒီးတၢ်သ့ၣ် ညါနာ်ပာ်တၢ်န့ၣ်ခီဖျိ, (Radio, TV, Internet, VCD, DVD, CD) န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ဟံာ်ကီဖျၢၣ်အဃိ ပုၤတဂၤဒီးတဂၤမၤသ့ၣ်ညါဘၣ်အသးတဂၤဒီးတဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်ညါလၢအအိၣ်လၢလံာ် အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပုၤကွၢ်သ့စ့ၢ်ကီးလၢကလံၤအအာဒ်သိးလၢ (Computer) န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူာ်သ့ကူာ်ဘၣ်တခါ အံၤလၢအပူၤကွံာ်အနံၣ် (၇၀) (၈၀) န့ၣ်စးထီၣ်ပသ့ၣ်ညါဒီးခဲကနံၣ်အံၤန့ၣ်ကလဲၤထီၣ်ဆူတၢ်လၢထီၣ်ပုၤထီၣ် အပူၤန့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ပနီၤတခါလီၤ. လၢဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအချၢတၢ်ကဲထီၣ်ဘၣ်အသးတခါဝံၤတခါန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဝဲ ထံထံဆးဆးဒီးတနံၤဝံၤတနံၤန့ၣ် ပသကံာ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်အမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကွဲးအသးလၢလံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံတဘျီအံၤဒုးသ့ၣ်ညါပုၤတၢ်ဒီးပမံၤထီၣ်သတြီၤကွၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ် တခါလၢအမ့ၢ်, ပုၤတဂၤလၢအမံၤလၢလီၢ်မံခိၣ်ဒီး, လၢဂီၤခီန့ၣ်ပာ်လီၤဆိဆိဒီးမ့ၢ်ဟးထီၣ်ဆူတၢ်ချၢအခါန့ၣ်,

မှားအထပ်ဘဉ်ပုဒ်တၢ်ဂီၢ်အပီးအလီလၢအမ့ၢ်, မ့ၢ်အူအသဉ်တဖၣ်အိၣ်အါမး, ဒီးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤအတၢ်အပီးအလီ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘဉ်ဆၣ်မ့ၢ်တထံၣ်ဘဉ်ပုၤကညီဘဉ်ဆၣ်အဝဲဒၣ်ကဆိကမိၣ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. အဝဲဆိကမိၣ်လၢတၢ်လီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်ဘဉ်ပုၤကဒိတၢ်ဂီၤမူအလီၢ်လီၤန့ၣ် ကမ့ၢ်အတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလီၤ.

တၢ်အပီးအလီလၢအဝဲထံၣ်ဘဉ်ဝဲန့ၣ်ကကဲထီၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအဘဉ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ခဲကနံၣ်အံၤန့ၣ်တၢ်လီၢ်လၢမ့ၢ်အယုၤဘဉ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပမ့ၢ်သးလီၤသ့ၣ်ညါတၢ်တခါခါလၢတၢ်ဆၢကတီၢ် ဖုၣ်ဖုၣ်အပူၤန့ၣ်ပသ့ၣ်ညါဘဉ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါဘဉ်ခီဖျိလၢတၢ်ကူၣ်သ့ၣ်ဘဉ်ဃးလီၤပျံးထးအတၢ်အပီးအလီလီၤ. လၢတၢ်ကူၣ်သ့ၣ်ကူၣ်ဘဉ်တဖၣ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအမ့ၢ်, “ဟီၣ်ခိၣ်ကပွဲၤဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤ” န့ၣ်ဘူး ထီၣ်လံၣ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါဘဉ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအဘဉ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကဟုၤကညီၣ်ကအိၣ်ထီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပက ထံၣ်ဘဉ်ဖဲလံာ်စီဆံၣ်အဆၢလၢအမ့ၢ် ဝံယံးရမံယၤ, ၃၁:၃၄ န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်တၢ်ကွဲးအသးဒ်အံၤလီၤ.

“ဒီးတၢ်သိၣ်လီၤလၢဘဉ်တကပုၤလၢအဃၢ, တကအဒိပုၢ်ဝဲၢ်, ဒီးစံး, သ့ၣ်ညါယွၤတက့ၢ်န့ၣ်ဘဉ်. အဂီၢ် ဒ်အံၤ, ပုၤကသ့ၣ်ညါယၤခဲလၢာ်လၢအဆံးပာ်လၢအဒိၣ်, ယွၤစံးဝဲဒၣ်, အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ယကပုၢ်အတၢ်ကမၣ်, ဒီးယတသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤလၢဘဉ်အတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဘဉ်.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပုၤခဲလၢာ်ကသ့ၣ်ညါယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ, ကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဒဲးဘးဒီးကမၤန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် လၢအကစီကဆံၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ဘဉ်ဆၣ်တၢ်သံကွၢ်ကအိၣ်တခါလၢ, ပုၤတနီၤနီၤအဂီၢ်လၢအမ့ၢ်ပုၤလၢအသံတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢာ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ဖဲတၢ်လီၢ်မတၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်တခါအံၤမ့ၢ်အကြားဒီးမ့ၢ်တၢ်သံကွၢ်လၢအဂ့ၤလီၤ.

လၢထံးလၢသီန့ၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံးပာ်အိၣ်လၢဒုၤဒ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၢ်န့ၣ်စံးဝဲဒၣ်လၢ မပုၤထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ် တက့ၢ်. သုတဘဉ်မၤတုၤအလီၤလဲာ်တဂ့ၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ ၁မိၤ၅၅ ၁:၂၈ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယွၤဆိၣ်ဂ့ၤအီၤ, ဒီးစံးဘဉ်အီၤ, မံသုသဉ်ထီၣ်, ဒီးအါထီၣ်, ဒီးမပုၤထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီး မၤနၢအီၤ” န့ၣ်လီၤ.

ပကဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလီၤ. တၢ်လၢပုၤဆါတၢ်ဂီၤမူအစုမ့ၢ်ကျၢ်န့ၣ်ပုၤဆါဒၣ်တုၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤအပွဲၤ န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပုၤထီၣ်ဒီးပုၤကွဲးထီၣ် “တၢ်လီၢ်ပုၤလဲ” န့ၣ်လီၤ. ဒ်တၢ်န့ၣ်အသိး တၢ်လၢကစၢ်ယွၤတကအံၤန့ၣ် ကသ့ၣ်ညါဘဉ်ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအံၤကပွဲၤခဲလၢာ်န့ၣ်ဒီး ကဘဉ်မၤကတီၢ်တၢ်ခဲလဲၣ်န့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ် အသိး ပုၤဆါသီလၢသီလ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်အဝဲထၢန့ၣ်ဒၣ်တုၤသီလ့ၣ်တခါအိၣ်အဂီၢ်အပွဲၤဒီးတထၢန့ၣ်ဝဲဆူအလီၤလဲာ် ဘဉ်. လၢတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်အိၣ်ဒိၣ်မးလၢ ပပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲာ်သ့ၣ်ညါတၢ်လၢကဘဉ်မၤဝဲထဲလဲၣ်န့ၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်အသိး, ပပုၤကစၢ်ယွၤလၢပဘါအီၤအံၤစ့ၢ်ကီး အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ကအိၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်တကးဘဉ် တၢ်လၢပပာ်ဖးဒိၣ်စီၤအၤဒၣ်အဒုၣ်ဖိထၢဖိလၢအမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်, ခဲကနံၣ်အံၤကအိၣ်ဘဉ် (၆၀၀၀၀၀၀၀၀) (အကကွၢ်ဃုကထိ) ဃးဃးန့ၣ်လီၤ. လၢခရံၣ်အနံၣ် (၁၉၄၀) န့ၣ် လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘျီညါန့ၣ်ပုၤအိၣ်ဒၣ် အကကွၢ်တကထိ (၁၀၀၀၀၀၀၀၀) လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအတတုၤ ဒဲးဘဉ် (၁၉၄၀) အခါန့ၣ်ပုၤတအိၣ်ထဲန့ၣ်ဘဉ်. ကကြၢၤန့ၣ်အဝဲန့ၣ်လီၤ.

စီအေဒ်အချုပ်အစီအစဉ်အဖို့၊ အဖိအလုံလုံသွပ်တဖန်လအသံတွာဝဲတဖန်ဒီး ခဲကန့်အံအမူဝဲသွပ်တဖန် နှပ်ပမံဟ်ဖျိအီခဲလၢာ်နှပ်ကအိဉ်ဝဲဒဉ်၊ အကကွာ်ခံဆံယံကလးဃးဃး၊ မ့တမ့ အကကွာ်သၢဆံကလး ဃးဃးလီၤ. ပုၤကညီခဲလၢာ်လအအိဉ်သွပ်တဖန်နှပ် ပမ့ဂံအါထီဉ်ဒီးခဲနှပ် ပကထံဉ်ဘဉ်ပုၤအိဉ်အါမး ဘဉ်ဆဉ် အဝဲသွပ်ပမ့ဒုးအိဉ်အီလၢကီၤလၢသုအကီၤနှပ် တၢ်လီၤကအိဉ်အါမးလၢအကအိဉ်လီၤတဲာ်လီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိး တၢ်လီၤတပုၤဒ်ဘဉ်လၢ ကီၤလၢသုအကီၤဒီဘဉ်ညါဘဉ်.

တၢ်လၢကီၤလၢသုအကီၤတဘဉ်အံၤနှပ် အဒိဉ်အလံာ်ကအိဉ် 2400000 sq / Km ဒီး ပမ့မၤအီၤဆူ (Meter) နှပ် အလံာ်ကအိဉ်ဝဲ (2400000 x 10000) Sq/m နှပ်လီၤ. လၢတၢ်နှပ်အဃိ ပမ့ဂံတုၤ လီၤဆူ အကကွာ်အကလးဃုဆံနှပ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲအဖိလၢအသိးလီၤ.

$$\begin{aligned}
 \text{ပုၤတဂၤအကီၤတၢ်လီၤအလံာ်} &= 2400000 \times 1000000 \\
 &= 60000000000 \\
 &= 4 \text{ sq/mts (or) } 8\text{cm} \times 5\text{cm} \\
 &= 24 \text{ ft} \times 15 \text{ ft} \text{ နှပ်လီၤ.} \\
 1 \text{ Sq Km} &= 1000000 \text{ sq/m} \\
 1 \text{ Sq/m} &= 9 \text{ Sq/ft (or) } 3\text{ft} \times 3\text{ft} \text{ နှပ်မ့တၢ်လီၤတဲာ်လီၤ.}
 \end{aligned}$$

လၢပုၤလၢအဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤတဖန်အကီၤနှပ် ကစၢ်ယွၤတုၤလီၤပာ်လံာ်ဟီဉ်ခိဉ်ဖျါဖးဒိဉ်၊ လၢအအိဉ်ဒီးကစၢ်သွပ်တဖန်၊ စံာ်သွပ်တဖန်၊ ရှဉ်ကီဉ်သွပ်တဖန်၊ ပုၤမ့ကနာသွပ်တဖန်နှပ်လီၤ. တၢ်ကမၤ အသးလၢပုၤသံတွာ်တဖန်ကဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤအဂ့ၢ်နှပ် မ့ဒဉ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤဒီးပုၤသံသွပ် တဖန်ကဂဲၤထၢဉ်နှပ်မ့တၢ်မ့တၢ်တီစ့ၢ်ကီးလီၤ.

ပကဒုးနၢ်ပာ်တၢ်ဘဉ်ဃးပုၤအါဂၤနၢ်ပာ်ကမ့တၢ်ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံတဆၢအဂ့ၢ်လီၤ.

“လံာ်ယီၤဟဉ် ၅:၂၉ - ကယံပုၤအိဉ်လၢတၢ်သွဉ်ခိဉ်အပူၤခဲလၢာ်နှပ်, ကနၢ်ဟူအကလုာ်သီဉ်, ဒီးကဟဲ က့ၤထီဉ်ဝဲ, ပုၤလၢအမၤတၢ်ဂ့ၤတဖန်နှပ်, ဆူတၢ်မူအတၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်, ဒီးပုၤလၢအမၤတၢ်အာတဖန် နှပ်, ဆူတၢ်စံဉ်ညီဉ်ဃဉ်အတၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်နှပ်လီၤ.”

ဘဉ်ဃးလၢလံာ်စီဆုံတဆၢအံၤ, ပုၤလၢအမၤတၢ်အာတဖန်နှပ်, ဆူတၢ်စံဉ်ညီဉ်ဃဉ်အတၢ်ဂဲၤထၢဉ်နှပ် မ့ဒဉ်လၢအဂီၢ်ခါ. တၢ်လၢပကစၢ်ယုဉ်ရှုးတူာ်သံအသးနှပ်တမ့ဘဉ်လၢပုၤအဖိအကီၤနှပ်အလီၤတအိဉ်ခါ. တၢ်ကွဲးအဝဲအံၤကမ့တၢ်မ့တၢ်တီစ့ၢ်ခါ.

လံာ်စီဆုံအိဉ်ဝဲတဆၢလၢအစံးဘဉ်ပုၤနှပ် ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **“လံာ်ယီၤဟဉ် ၃:၁၇ - အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တမ့ဘဉ် ယွၤမၤလီၤအဖိခွါဆူဟီဉ်ခိဉ်အံၤဒ်သိးအကစံဉ်ညီဉ်ဟီဉ်ခိဉ်ဖိဘဉ်. မ့ဒ်သိးဟီဉ်ခိဉ်ဖိကဘဉ်တၢ်အုဉ်က့ၤ ခိဉ်က့ၤလၢအီၤလီၤ.”**

တၢ်အံၤနှပ်ပထံဉ်ဘဉ်တၢ်ထံထံဆးဆးလီၤ. ပုၤခဲလၢာ်နှပ်အိဉ်ဝဲဒဉ်လၢတၢ်သံအစုပူၤဒီး ဖဲအဝဲမၤတၢ် တမံမံနှပ် ပဘဉ်သကၢ်အီၤဘဉ်ဆဉ်ကစၢ်ယွၤအဲဉ်ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိတုၤဒဉ်လဲာ်ဆူလီၤအဖိခွါအိဉ်တဂၤဃီလၢ အကအုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤတၢ်ခိဉ်ဖျါအတၢ်တူာ်သံအသးလီၤ. တမ့လၢကစံဉ်ညီဉ်ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိဘဉ်. တၢ်စံဉ်ညီဉ်လၢပုၤ

ဟိန်ခိန်ဖိအင်္ဂါနုန်မုဒ်၊ တာ်သုဉ်အုးသးအုး၊ တာ်ဖိဉ်တာ်ယာ်ဒီးတာ်သံနုန်လီၤ. ပမုဒ်သုဉ်ညါတာ်သုဉ်တဖဉ်ဒီး ပကဃုသုဉ်ညါတာ်ခါဆူညါတက့ၢ်. ပကဘဉ်ဃုသုဉ်ညါ လံာ်ယိၤဟဉ် ၅:၂၉ နုန်လီၤ.

တာ်ကတိၤဖိလၢအမုဒ်, “တာ်စံဉ်ညီဉ်” အခိပညီမုဒ် (Damnation - KJV) ဒီး (Condemned - NIV) နုန် ပမုဒ်ကွၢ်လၢဟးလုဉ်အကလိာ်နုန်မုဒ် (KRISIS = CRISIS, ကီၤလၢဝါ) လီၤ. အခိပညီနုန်မုဒ်ဝဲဒဉ် “တာ်ဆၢကတိၤတခါလၢအအိဉ်ဒီးတာ်စံဉ်ညီဉ်” ဒ်ပစံးတာ်အသိး “တာ်ဆၢကတိၤလၢတတူာ်ကလၢအပူၤအိဉ်ဒီး တာ်စံဉ်ညီဉ်” နုန်လီၤ. တာ်ဒိတာ်တဲာ်လၢပကဟ့ဉ်နုန်မုဒ်တာ်လၢပုၤဆါတဂၤနုန် ခိဉ်ဘဉ်တာ်ဆါအခါ ပုၤကစံး အီၤလၢ (Crisis) ဒီး ပုၤကဘဉ်ဆုၢအီၤဆူတာ်ဆါဟံဉ်လီၤ. တာ်ဆၢကတိၤအဝဲအံၤနုန် ပုၤဆါနုန်ကသံဘဉ်ဒါ, မ့တမုဒ်ကမူကစီဒါနုန် မုဒ်တာ်အရုဒိဉ်မးလီၤ. ဒ်နုန်အသိး ပုၤအာတဖဉ်အတာ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤအံၤ နုန်မုဒ်, တာ်စံဉ်ညီဉ်တတူာ်ကလၢဒီး ကလဲၤဝဲဆူတာ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤလီၤ.

တာ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤနုန်ကမုဒ်တာ်ဆၢကတိၤလၢပုၤဟိန်ခိန်ဖိခဲလၢာ်အင်္ဂါ တာ်စံဉ်ညီဉ်တာ်အမုဒ်နုန်နုန် ကအိဉ်ထီဉ်ဘဉ်ဝဲလီၤ. ဘဉ်ဃးလၢတာ်စံဉ်ညီဉ်အမုဒ်နုန်တခါအံၤနုန် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်မၤတာ် ၁၇:၃၁ နုန်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုဉ်နုၤဖးသီလၢအကစံဉ်ညီဉ်ဟိန်ခိန်လၢ
တာ်တီတာ်လီၤလၢပုၤလၢအပာ်လီၤဝဲတဂၤ အစုပုၤလီၤ.
ဒီးဒ်သိးပုၤခဲလၢာ်ကစူၢ်က့ၤနုန်က့ၤတာ်နုန်ဒီး, ဒုးဂဲၤဆၢထၢဉ်အဝဲဒဉ်နုန်လၢတာ်သံနုန်လီၤ.”**

မုဒ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တာ်ကအိဉ်လၢ, သုဉ်နုၤဖးသီလၢအကစံဉ်ညီဉ်ဟိန်ခိန်နုန်အိဉ်ဝဲအသိး, ပုၤလၢအပာ်လီၤ ဝဲတဂၤလၢအမုဒ်စံဉ်ညီဉ်ကွီၢ်နုန်မုဒ်တာ်စံဉ်ညီဉ်ကစူၢ်ယုဉ်ဂ့ၢ်လီၤ. အဝဲဟ့ဉ်လီၤအသးဒီးကအုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤပုၤခဲလၢာ်နုန် မုဒ်ဝဲလၢတာ်သးအုဉ်တဲာ်အပူၤလီၤ. တာ်လၢပစံးတာ်စံဉ်ညီဉ်အမုဒ်နုန် မုဒ်ဝဲဒဉ် (၂၄)နုန်ရံဉ်နုန်ဒါ. တမုဒ်ဘဉ်. ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ လံာ် ၂ပုးတရူး ၃:၈ နုန်လီၤ.

**“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ပုၤလၢတာ်အိဉ်အီၤသုဉ်ဒါ, တာ်အံၤတမံၤနုန် သးပုၤနီဉ်သုဝဲတဂ့ၢ်,
လၢကစၢ်အမဲာ်ညါ နုန်, မုဒ်တနုၤမၤအသးဒ်နုန်တကထီအသိး,
ဒီးနုန်တကထီမၤအသးဒ်မုဒ်တနုၤအသိးနုန်လီၤ.”**

ပကစၢ်ယုဉ်ဂ့ၢ်လၢအင်္ဂါနုန်တနုၤနုန် တမုဒ်ဘဉ် (၂၄) နုန်ရံဉ်ဘဉ်. မုဒ်တာ်အနုဉ်တကထီနုန်လီၤ. လၢတာ်နုန်အဃိတာ်စံဉ်ညီဉ်အမုဒ်နုန်တနုၤနုန်မုဒ်ဝဲဒဉ်နုန်တကထီလီၤ. တာ်မၤလိလၢအကဟဲသုဉ်တဖဉ်နုန် ဘဉ်ဃးလၢတာ်ဂ့ၢ်အံၤနုန် ပကဃုသုဉ်ညါဘဉ်လီၤတံာ်လီၤဆဲးစ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးတာ်စံဉ်ညီဉ်အမုဒ်နုန်မုဒ်အကဲထီဉ်အသးဒ်လဲဉ်နုန်ပုၤတဂၤမုဒ်သံကွၢ်ဘဉ်ဒီး တာ်စံးဆၢ နုန်ကအိဉ်ဝဲဖဲလံာ်ဒါနုးယုလး ၁၂:၂ နုန်လီၤ.

**“ဒီးပုၤလၢအမဲဝဲလၢ, ဟိန်ခိန်ကမူဉ်အကျါအါဂၤနုန်ကဖုသံနီဉ်ထီဉ်လီၤ.
တနီၤနီၤလၢတာ်မူအထူ အယိာ်အင်္ဂါ, ဒီးတနီၤနီၤလၢတာ်မဲာ်ဆုးဒီး
တာ်မၤတရီုတပါအီၤအထူအယိာ်အင်္ဂါလီၤ.”**

ဘဉ်းလၢလံာ်စီဆုံတဆာအံၤအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်, တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “အထူအယိာ်” လီၤ. တၢ်ကတိၤဖိအံၤတဖျၢၣ်ဘဉ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်အိၣ်န့ၣ်အသိးဘဉ်ဆဉ် တမ့ၢ်လၢအကြးစ့ၢ်ကိးဘဉ်. လၢစ့ၤတြီၤ ပၤလံးအကျိာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ် “Olam” ဒီး အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်, age lasting ဒီးဒ်ပစံးတၢ်အသိးအဲၣ်ဒီးစံးဝဲဒဉ် တၢ်ဆာကတိၢ်ကအိၣ်ဝဲတခါလီၤ. တမ့ၢ်တၢ်လီၤထူလီၤယိာ်စ့ၢ်ကိးဘဉ်. မ့ၢ်ဒ်သိးဒဉ်ပၤလၢအလီၤဆူတၢ်မဲာ်ဆူး တဖၣ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တၢ်ဖဲဟးမၤပၤအဂၤတၢ်လၢတဂ့ၤတဘဉ်ဒီး တၢ်လၢအသကဲးပဝဲၣ် တဂ့ၤဘဉ်အဖီခိၣ်န့ၣ် ဟးလီၤအိၣ်ပၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်းလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်စီဆုံအဆာဖိလၢအမ့ၢ် (လံာ်လူၤကၤ ၁၂:၂-၃ ဒီး လံာ်ပှၤစံာ် တဲၤတဲၤလီၤတၢ် ၁၂:၁၄) န့ၣ်လီၤ.

“လံာ်လူၤကၤ ၁၂:၂-၃ - ဒီးတၢ်လၢအကျိာ်ဘၢအသးလၢအတအိၣ်ဖျါထီၣ်ဘဉ်ဝဲန့ၣ်, တအိၣ်ဘဉ် နီတမံၤဘဉ်, ဒီးတၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်တသ့ၣ်ညါထီၣ်ဘဉ်ဝဲန့ၣ် တအိၣ်ဘဉ်နီတမံၤဘဉ်. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး ဖဲဒဉ် သုစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်လၢတၢ်ခဲးကျါတဖၣ်န့ၣ်, ကဟူထီၣ်သါလီၤလၢတၢ်ကပိၤအကျါလီၤ.

ဒီးတၢ်လၢသုကတိၤ လၢန့ၢ်ပူၤဒးပူၤန့ၣ်, တၢ်ကစံာ်တဲၤတဲၤလီၤပသုထီၣ်လၢဟံၣ်ညိၣ်အဖီခိၣ်လီၤ.”

“လံာ်ပှၤစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ် ၁၂:၁၄ - အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤကဒုးတဲကယိာ်တၢ်မၤအိၣ်ဒီးတၢ်ခူသ့ၣ်ခဲလၢာ်, ဂုၤမ့ၢ်ဂုၤ, အမ့ၢ်ဂုၤ, ဆူတၢ်စံာ်ညိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.”

ပၤတဂၤဒီးတဂၤ, ပၤဒုၣ်ဖိထာဖိတခါဒီးတခါ, ထံကီၢ်တဘျီဒီးတဘျီအဘျီစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကအိၣ်ဒီးတၢ်သကဲးပဝဲးလၢအတဂ့ၤတဖၣ် အတၢ်ခူသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်ဆိကမိၢ်ကွၢ်ဒီးပကထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်မ့ၢ်နီၤ မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကဟဲသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

အခဲအံၤကဒီးပကဟ့ၣ်ညါတၢ်ဘဉ်းဒီးပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်တၢ်ဃုထာတၢ်အဘျီအစ့ၤလၢ အလီၤ ပလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်.

“ကလၢတံ ၄:၄-၅ မ့ၢ်တုၤအမ့ၢ်အလါပဲၤထီၣ်ဒီးယွၤမၤလီၤအဖီခိၣ်ဖျါလၢပိာ်မ့ၢ်, အိၣ်ဖျါလၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢာ်, ဒ်သိးအကပူၤက့ၤပူၤအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢာ်, ဒ်သိးပကန့ၢ်ဘဉ်ဖိခွါအလီၤ လီၤ.”

ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးအံၤန့ၣ် ဒ်အမ့ၢ်ပူၤအိၣ်စရုလးဖိတဂၤအသိး အိၣ်ဖျါဒဉ်လၢတၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီ လံာ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးန့ၣ်မ့ၢ်ပူၤတဂၤလၢအိၣ်မူဒ်တၢ်မၤလိာ်အသိးအဃိ မ့ၢ်ပူၤလၢအလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တဂၤဒီး မၤန့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်မူအခိၣ်ဖးလီၤ.

“လံာ် ၃ မိၤရှု ၁၈:၅ - ဒီးသ့ဘဉ်တၢ်နီၤယလုာ်ယလုာ်, ဒီးယတၢ်စံာ်ညိၣ်တဖၣ်, လၢပူၤလၢအမၤအီၤ န့ၣ်ကမူဝဲလၢအီၤလီၤ. ယဲဒဉ်အံၤယမ့ၢ်ယွၤလီၤ.”

**“ကလေးတံ ၃:၁၂ – ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဘၣ်ဃးဘၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဘၣ်.
မ့ၢ်ပုၤလၢအမၤတၢ်န့ၣ်, ကမူဝဲ လၢအပူၤလီၤ.”**

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပုၤကညီဖိခွါလၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအံၤန့ၣ် မၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အခွဲးအယၢ်လၢကအိၣ်မူထီၣ်တၢ်အကီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အမ့ၢ်အတီၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအကီၢ်န့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤအသးဒ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်စံးဆၢဖဲလံာ်ယံၤဟ့ၣ် ၆:၅၁ န့ၣ်လီၤ.

**“ယဲဒၣ်အံၤ, ယမ့ၢ်တၢ်မူအကီၣ်လၢအဟဲလီၤလၢမူခိၣ်လီၤ. ပုၤမ့ၢ်အိၣ်ကိၣ်အံၤဒီး,
ကမူဝဲလီၤထူလီၤ ယိာ်လီၤ. ဒီးကိၣ်လၢယကဟ့ၣ်န့ၣ်,
မ့ၢ်ယညၣ်လၢယဟ့ၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်မူအကီၢ်လီၤ.”**

ကစၢ်ယုၣ်ရှုးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မူအထူအယိာ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအကီၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွံာ်အသးလၢာ်လၢာ်ဆုဆုလီၤ. တၢ်ဃုထၢက့ၤတၢ်အဘူးအလဲလၢအမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်စီဆ့ဖိလၢအမ့ၢ် ၁တံၤမသး ၂:၅-၆ န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤအိၣ်ဝဲဒၣ်တဂၤ, ဒီးလၢယွၤဒီးပုၤကညီအဘၢၣ်စၢၤန့ၣ် ပုၤအိၣ်ဝဲတဂၤလီၤ.
အဝဲဒၣ် န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤကညီယုၣ်ရှုးခရံာ်တဂၤ, လၢအဟ့ၣ်လီၤဒၣ်အသးလၢတၢ်ပုၤက့ၤလၢပုၤခဲလၢာ်အကီၢ်,
လၢအကဘၣ် အုၣ်အသးဖဲအမ့ၢ်အလါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”**

ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးအံၤန့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မူလၢနီၢ်သးတကပၤန့ၣ်တဆူးကွံာ်ညိကွံာ်အီၤနီၤတဘျီဘၣ်. အဝဲဆူးကွံာ်ညိကွံာ်ဒၣ်အမ့ၢ်လၢပုၤကညီတဂၤအသိးန့ၣ်လီၤ. ဆူးကွံာ်ညိကွံာ်ဒၣ်နီၢ်ခိဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ.

ပကဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလီၤ. ပုၤတဂၤအဟံၣ်အိၣ်ခံဖျၢၣ်လီၤ. တဖျၢၣ်အိၣ်ဖဲ ဝုၢ်လိဒိၣ်ဒီးလၢခံတဖျၢၣ်လၢဝုၢ်နယူယိာ်လီၤ. လၢတနံၤတခိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်အဆါကွံာ်ဟံၣ်တဖျၢၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ပုၤအဂၤတဂၤလၢန့ၣ်ကအိၣ်တၢ်ဒၣ်တဖျၢၣ်လီၤ. ဟံၣ်လၢအဂၤတဖျၢၣ်အကီၢ်န့ၣ် မၤန့ၢ်က့ၤအီၤတန့ၢ်လၢာ်ဘၣ်အသိးလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးတဂၤအံၤတၢ်အခွဲးအယၢ်အိၣ်လၢ တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးမူခိၣ်အတၢ်အိၣ်မူဒီးဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်အိၣ်မူခဲလၢာ်လီၤ. အဝဲန့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ်အသးသမူန့ၣ် အဝဲဆူးကွံာ်ညိကွံာ်ဝဲလီၤ. အဝဲမၤန့ၢ်က့ၤအီၤတန့ၢ်လၢာ်ဘၣ်. လၢန့ၣ်အယိ ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံာ်အံၤန့ၣ် ဒ်ပုၤကညီတဂၤအက့ၢ်အဂီၢ်အသိးန့ၣ် တအိၣ်လၢဘၣ်. အိၣ်ဒၣ်ဒ်သိးဒီးတၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်မ့ၢ်သးဒ်ပုၤမူခိၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်မူအသိးလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ပုၤတရူး ၃:၁၈ န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ခရံာ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်ကီးတဘျီလၢတၢ်ဒဲးဘးအယိ,
ပုၤတီပုၤလီၤလၢပုၤတတီတလီၤအကီၢ်, ဒ်သိးအကဆၢန့ၢ်ပုၤဆူယွၤအအိၣ်လီၤ.
အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒီးသံအသးလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အပူၤဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ဒီးတၢ်မၤမူထီၣ် က့ၤအီၤလၢသးန့ၣ်လီၤ.”**

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအမ့ၢ်ပုၤကညီအသးသမူန့ၣ် အဝဲဟ့ၣ်လီၤအသးလၢာ်လၢာ်ဆုဆုလၢ စီၤအၤဒၣ်အကီၢ်အယိ ဘၣ်ဃးလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်တခီန့ၣ် တအိၣ်လၢဘၣ်.

ခဲကန့်အံ ပကစာယုဂ်ရှူးခရံတဂအံ မူဒ်ထဲလာနိဉ်သးတကပန့ဉ်လီၤ. လာတၢ်န့ဉ်အယိ ပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိ သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်တထံဉ်ဘဉ်လာအီၤန့ဉ်မ့ၢ်ဝဲဒဉ် အတၢ်စံးဟံအိဉ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. လာတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်တခီန့ဉ် ပတထံဉ်အီၤလာဘဉ်.

“လံာ်ယိဟဉ် ၁၄:၁၉ - တစီဖိပူၤကွံာ်ဒီးဟီဉ်ခိဉ်တထံဉ်လာဘဉ်ယၤဘဉ်. မ့မ့ၢ်သုဝဲသ့ဉ်အံၤသု ကထံဉ်ယၤလီၤ.”

ဘဉ်ဃးလာကစာယုဂ်ရှူးခရံအတၢ်ဃုထာက့ၤအလုၢ်အပူၤအဂ့ၢ်အပီၤန့ဉ် ပကဃုသ့ဉ်ညါခါဆူညါလာ ကျဲအဂတဘိတက့ၢ်.

**“လံာ်ဝံယဂျါယၤ ၅၃:၁၀ - တုၤအဟံထီဉ်အသးလာတၢ်လုၢ်လာတၢ်ဒဲးဘးအယိဒီး,
ကထံဉ်ဘဉ်အချံ အသဉ်, ကထုးထီအနံၤအသိ,
ဒီးတၢ်ဘဉ်ယွၤအသးကဘီဉ်ထီဉ်ညီထီဉ်လာအစုပူၤလီၤ.”**

လံာ်စီဆုံတဆာအံၤ အခီပညီဒ်လဲဉ်. တၢ်အဝဲအံၤန့ဉ်အဲဉ်ဒီးစံးဝဲလာ, ကစာယုဂ်ရှူးခရံအဖိသ့ဉ်တဖဉ် န့ဉ်လီၤ. ပကစာယုဂ်ရှူးခရံအံၤန့ဉ် ဒီးတုဒီးဖျီအသးသ့လီၤ. အဝဲအံၤန့ဉ်တမ့ၢ်တၢ်ကမူၤကမဉ်ဘဉ်. တမ့ၢ်စ့ၢ် ကီးတၢ်ဒဲးဘးဘဉ်. ပကထံဉ်ဘဉ်လံာ်စီဆုံအဆာအဖိလာအမ့ၢ် -

“လံာ်စ့ၢ်တြၢ် ၁၃:၄ - မံတၢ်န့ၢ်မါန့ၢ်ဝဲဒီးလီၤမံတဘဉ်အဘဉ်န့ဉ်, အိဉ်ဒီးအလၤအကပီၤလာပုၤခဲလၢာ် အကျါတက့ၢ်.”

ပုၤအိဉ်တဂလၤအမ့ၢ်ပုၤကွဲးတၢ်ဘဉ်ဃးတၢ်တဲလာအမ့ၢ် ပကစာယုဂ်ရှူးဒီးနီၢ်မၤရံမၤကဒၤလုဉ်န့ဉ်အဝဲ သ့ဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်တုတၢ်ဖျီအဂ့ၢ်န့ဉ်ကွဲးဝဲဒီးထုးထီဉ်ရၤလီၤအီၤဆူ ဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘဉ်ညါဒီးအမံၤဟူသဉ်ဖျါဒိဉ်မးလီၤ. လံာ်လာဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤန့ဉ်အမံၤမ့ၢ်ဝဲ THE DA VINCI CODE လီၤ. တၢ်အံၤဘဉ်ကမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ စ့ၢ်ကီးဧါ. ပကစာယုဂ်ရှူးအံၤန့ဉ်ဒီးတုဒီးဖျီအသးသ့စ့ၢ်ကီးဧါ. တမ့ၢ်တၢ်ကမဉ်စ့ၢ်ကီးဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်နံာ်သက့ ပဘဉ်ဆိကမိဉ်တၢ်လာတၢ်ဂ့ၢ်လာအရ့ဒိဉ်အိဉ်တခါလီၤ.

ပမ့ၢ်ဆိကမိဉ်လာပကစာယုဂ်ရှူးန့ဉ်မ့ၢ်အဖျီအသးဒီးနီၢ်မၤရံမၤကဒၤလုဉ်န့ဉ်အဖိလာ အအိဉ်ဖျဉ်တဖဉ် န့ဉ်ကမ့ၢ်ပုၤကညီလာအလၤအပုၤသ့ဉ်တဖဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိလဲဉ်န့ဉ်, တၢ်လာပုၤကညီအချံအသဉ်န့ဉ် ဟဲဒဉ်လာအဟံအအိဉ်လီၤ. တမ့ၢ်လာမိာ်သ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ပကစာယုဂ်ရှူးတဃုထာဝဲလာကျဲဒ်န့ဉ်ဘဉ်. မ့ၢ်ဒဉ်လာစီၤအၤဒဉ်အစၢၤအသ့ဉ်န့ဉ်ဒုးကဲထီဉ်ဝဲဆူအစၢၤအသ့ဉ်အသိးလီၤ.

ပကစာယုဂ်ရှူးလာအဂဲဆာထာဉ်သမူထီဉ်က့ၤအခါန့ဉ် ဒ်သိးအကကဲထီဉ်စီၤအၤဒဉ်အစၢၤအသ့ဉ် ခဲလၢာ်တဖဉ်အံၤအဂီၢ်န့ဉ်ကမ့ၢ် “အစီၤစီၤအဃဉ်ဃဉ်အဟံ” န့ဉ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ဉ်အမ့ၢ်မးတၢ်ကမာကမဉ်လာ ပဂီၢ်စ့ၢ်ကီးဧဉ်. တၢ်ဆာကတီၢ်ကအိဉ်ဝဲတခါလာအမ့ၢ် အတၢ်ကဟုကညီဉ်ကအိဉ်ဝဲလာပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိခဲလၢာ် အဖိခိဉ်လီၤ. ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲလံာ်ဖဲလံးပံၤ ၂:၁၀-၁၁ န့ဉ်လီၤ.

“ဒ်သိးကယံာ်တၢ်အိဉ်လာမူခိဉ်, ဒီးတၢ်အိဉ်လာဟီဉ်ခိဉ်ဒီး တၢ်အိဉ်လာဟီဉ်ခိဉ်လၢာ်ခဲလၢာ်, ကချံးလီၤ အခိဉ်လာယုဂ်ရှူးအမံၤ, ဒီးကယံာ်ပုၤအပူၤကအာဉ်လီၤအီၤလီၤလာ ယုဂ်ရှူးခရံမ့ၢ်ကစာ, လာဟံယွၤအလၤကပီၤ အဂီၢ်လီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တၢ်ဆာကတီၢ်မ့ၢ်အတုၤလီၤန့ဉ်ပုၤကညီခဲလၢာ်ဒီးကယံာ်တၢ်လာအအိဉ်တဖဉ်န့ဉ် ကဘဉ်စံးထီဉ်ပတြၢ်ယုဂ်ရှူးန့ဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိလဲဉ်န့ဉ်, မ့ၢ်ဒဉ်လာပကစာခရံအတၢ်အဲဉ်ဒီးအတၢ်ဟ့ဉ် လီၤအသးအယိလီၤ. လာခရံအမံၤအယိ, အမ့ၢ်.